
Tarkastuslautakunta § 24 18.09.2013

Liiton kansainväliset toiminnot

TARLTK § 24

Tarkastuslautakunnan kokoukseen on kutsuttu maakuntajohtaja
Pent ti Malinen ja aluekehityspäällikkö Paavo Keränen antamaan kat-
saus liiton kansainvälisistä toiminnoista.

Kainuun liiton palveluksessa ei ole ketään erityisesti kansainvälisten
asioi den parissa, vaan jokainen viranhaltija, jonka toimenkuvaan liit-
tyy kansainvälisiä asioita, hoitaa ne osana muita virkatoimiaan.

Puheenjohtajan ehdotus:

Tarkastuslautakunta merkitsee saamansa katsaukset tiedoksi.

Tarkastuslautakunta:

Paavo Keränen: Uuden raja-alueohjelman ENI:n (European Neigh-
bor hood Instrument) valmistelu kaudelle 2014 - 2020 on meneillään.
En sim mäi nen istunto venäläisen osapuolen kanssa on tällä viikolla.
Oh jel ma on tarkoitus luovuttaa EU:n Komissiolle kesällä 2014 ja oh-
jel man käynnistys olisi vuonna 2015.

Kainuulla on 15 vuoden kokemus raja-alueyhteistyöstä. Tällä kau del-
la on myös venäläistä rahoitusta mukana (EU 50 %, Suomi 25 % ja
Venäjä 25 %). Kainuu, Pohjois-Karjala ja Pohjois-Pohjanmaa se kä
Karjalan tasavalta toteuttavat tällä kaudella ENPI Karelia -oh jel maa.
Siinä on liitännäisalueina mukana Pohjois-Savo, Pietari ja An kan gel).
Liitännäisalueilta on varsin vähän hankkeita, koska niiden pi tää
tukea varsinaista hankealuetta.

Uusi rahoitusraami on tiedossa, mutta ei sen tarkempi ja kau tu mi nen.
Esillä ollut väestömääräinen jako-osuus olisi Kainuulle epä edul li nen.

EU-rahoitus on tärkein Venäjä-yhteistyön väline. Arkangel-yhteistyö
on jäänyt vielä vähäiseksi vaikka alueiden kesken on olemassa yh-
teis työ so pi mus.

Liikennekysymykset ovat yksi tärkeimmistä yhteistyön aiheista. Kai-
nuun kannalta Vartiuksen suuntaa on kehitettävä. Samoin myös ra-
ta yh teyt tä Arkangeliin. Matkailu on toinen keskeinen aihealue. Ym-
pä ri vuo ti sen matkailun lisäämisessä on mahdollisuuksia.

Vientikauppa Kainuusta Venäjälle on vähäistä. Päi vit täis ta va ra kau-
pas sa venäläisten osuus on kasvamassa. Kajaanin am mat ti kor kea-



kou lu on tutkimassa asiaa. Joensuun mallin mukainen eräänlainen
bo nus-kort ti venäläisille on mietinnässä. Ruplan käyttö on jo mah dol-
lis ta mm. Maxi-Makasiinissa.

Tarkastuslautakunta: Hyväksyi.
____________


